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Zápisnica 

napísaná na zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Poltári 

dňa 27. 08. 2020 

 

Prítomní: Boris Dreisig, JUDr. Bronislava Garajová, Mgr. Pavel Jánošík, Mário Kurák, Pavel 

Gavalec , Ing. Miroslav Macove, Zdenko Račko, Bc. Ján Skýpala, Mgr. Lenka Sojková, Karol 

Švingál, Bc. Martina Tóčiková, Ján Kromholc 

Ospravedlnení: Ing. Peter Žilák 

Primátorka: Mgr. Martina BRISUDOVÁ 

Hlavný kontrolór: Ing. Tomáš ŠKRABÁK – neprítomný (ospravedlnený) 

Zapisovateľka: Mária Šnúriková 

Primátorka mesta Mgr. Martina Brisudová za zapisovateľku určila Máriu Šnúrikovú. 

Rokovanie mestského zastupiteľstva otvorila  a viedla primátorka mesta Mgr. Martina Brisudová, 

ktorá privítala všetkých prítomných. Konštatovala, že na zasadnutí je prítomných 12 poslancov, 

pán poslanec Ing. Peter Žilák sa zo zasadnutia MsZ ospravedlnil. MsZ je uznášaniaschopné.  

OVEROVATELIA ZÁPISNICE: 1.Bc. Ján Skýpala , 2. Mário Kurák. 

Hlasovanie: Kto je za to, aby overovateľmi zápisnice boli Bc. Ján Skýpala a Mário Kurák? 

11 za                                                      - proti                              - zdržal sa hlasovania 

         Ján Kromholc 

1 neprítomný: Ing. Peter Žilák 

 NÁVRHOVÁ KOMISIA:  1. Pavel Gavalec - predseda 

2. Ing. Miroslav Macove 

3. Boris Dreisig 

Hlasovanie: Kto je za to, aby návrhová komisia pracovala v tomto zložení? 

11 za                                           - proti                                         -  zdržal sa hlasovania 

             Pavel Gavalec 

1 neprítomný: Ing. Peter Žilák 

PROGRAM: 

1. Otvorenie  

2. Voľba overovateľov zápisnice a návrhovej komisie  

3. Schválenie programu zasadnutia 
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4. Zmluva o dielo – Rekonštrukcia Kultúrneho domu v Poltári 

5. Návrh na vyradenie majetku - Kultúrny dom  Poltár 

6. Systém evidencie odpadov ELWIS 

7. Schválenie zmluvy o odchyte túlavých zvierat 

8. Monitorovacia správa Komunitného plánu sociálnych služieb mesta Poltár za rok 2019 

9. Udelenie verejného ocenenia – Ceny mesta Poltár 

10. Predaj majetku mesta Poltár – VOS 

a) Zámer 

b) Spôsob 

      c) Podmienky 

11. Rozpočtové opatrenia 

12. Stanovisko hlavného kontrolóra k dodržaniu podmienok pre prijatie návratnej finančnej 

výpomoci 

13. Návrh na schválenie žiadosti mesta Poltár k poskytnutiu NFV - pôžičky na kompenzáciu 

výpadku dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 určenej na výkon samosprávnych 

pôsobností 

14. Správa o výsledkoch kontroly plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva v Poltári za II. 

polrok 2019 

15. Interpelácie poslancov 

16. Diskusia 

17. Záver 
 

3. Schválenie programu 

 

Pani primátorka: program dnešného zasadnutia mestského zastupiteľstva bol zaslaný 

elektronicky, spolu s materiálmi, zverejnenými na oficiálnej internetovej stránke mesta 

www.poltar.sk. Obsahuje 17 bodov. Má niekto niečo na doplnenie programu? Ak nie, poprosím o 

hlasovanie za návrh programu rokovania dnešného MsZ. 

Hlasovanie: 

12 za  - proti                       -zdržal sa hlasovania 

1 neprítomný: Ing. Peter Žilák 

4. Zmluva o dielo – Rekonštrukcia Kultúrneho domu v Poltári 
 

Pani primátorka: mestské zastupiteľstvo v Poltári prijalo 4. marca 2020 uznesenie č. 1 /2020, v 

ktorom schválilo realizáciu projektu zníženie energetickej náročnosti kultúrneho domu v Poltári 

za podmienky, že podpis zmluvy o dielo podlieha opätovnému schváleniu mestskému 

zastupiteľstvu. Na základe vyhodnotenia ponúk verejného obstarávania bola vyhodnotená ako 

úspešný uchádzač spoločnosť DAG Slovakia a. s. Doba realizácie rekonštrukcie kultúrneho domu 

podľa zmluvy o dielo, ktorú majú poslanci a poslankyne k dispozícii je 270 dní od odovzdania 

staveniska zhotoviteľovi. Na spolufinancovanie rekonštrukcie je potrebné dofinancovanie 

úverom vo výške približne 400.000 EUR ešte päťpercentné spolufinancovanie. Na dnešné 

http://www.poltar.sk/


4 
 

zasadnutie sme preto pozvali aj zástupcov realizátora teda spoločnosti DAG Slovakia a. s. Prešov 

aj zástupcov spoločnosti Ultima Ratio. Rekonštrukciu kultúrneho domu a teda podklady k 

rekonštrukcii prerokovali aj komisie mestského zastupiteľstva, konkrétne komisia stavebná 

komisia ekonomická a mestská rada. Ich stanovisko majú poslanci a poslankyne k dispozícii a 

verím, že sa k tomu vyjadria aj predsedovia jednotlivých komisií. 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: vzhľadom k tomu, že bola vysúťažená doba realizácia 270 dní, 

trošku bojujeme s tým dátumom ukončenia. Doporučili na komisii túto zmluvu, aby ju právnicky 

prezrela znalá osoba, asi pani viceprimátorka. Je tam problem v dátumoch. Teraz sme mali 

zasadnutie poslanci, tak pani primátorka povie, že za akých podmienok by sme to boli ochotní 

podporiť. 

Viceprimátorka JUDr. Garajová:  iba zhrniem, aby vlastne občania vedeli o čo ide. Nám sa 

vlastne zhodujú termíny, v ktorom nám zhotoviteľ má odovzdať dielo, čiže dostavať alebo 

zrekonštruovať kultúrny dom, ale zároveň ho už musíme mať skolaudovaný, pričom samozrejme 

medzi odovzdaním diela a kolaudáciou musí byť nejaká časová rezerva na toto treba mesiac 

najlepšie by  bolo minimálne 6 týždňov, čiže sme tlačení časom. Preto sme  pozvali na jednanie 

aj zhotoviteľa a aj firmu Ultima Ratio, ktorá robí celý tento projekt, verejné obstarávanie všetko 

zabezpečuje. Bola prejavená taká ústretovosť zo strany zhotoviteľa, že boli by ochotní ešte v 

podstate vlastne sa pozrieť na harmonogram zhotovenia diela či by teda predsa len nebolo možné 

dobu realizácie nejakým spôsobom skrátiť. Z tohto dôvodu by som navrhla, aby sme prijali 

uznesenie, že mestské zastupiteľstvo súhlasí s uzatvorením zmluvy o dielo, a to za týchto 

podmienok: za podmienky uzatvorenia dodatku k zmluve o dielo, kde bude zhotoviteľ zaviazaný 

prevziať stavenisko do 4. septembra 2020, pretože od odovzdania staveniska  sa začína počítať 

doba realizácie diela a dobu realizácie diela, aby sme teda navrhovali skrátiť na 230 dní od 

odovzdania staveniska, čím by sme získali nejaký mesiac aj nejaké dni na tú kolaudáciu. 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: prečo žiadame skrátenie doby realizácie? Ak by sa to nepodarilo 

teda do konca mája musí byť stavba aj skolaudovaná. Musí byť vydané právoplatné kolaudačné 

rozhodnutie. Ak nie, tak celá tá suma sa buď bude vracať, alebo nám bude agentúra krátiť 

dotáciu, resp. nepreplatí niektoré výdavky, čiže to je dôvod, prečo to robíme. Cena diela je 

polovica rozpočtu, čiže je to značná suma. Preto to skracovanie, nie, že by sme to nechceli robiť, 

ale proste máme jemne pritiahne slučku okolo krku. Musíme  si to mi nejako ošetriť. 

 

Pán poslanec Mgr. Jánošík: chcel som sa spýtať, či sú vlastne títo odborníci z firmy a tí, čo 

budú vlastne toto dielo robiť, keď podpíšu. Či je to naozaj možné stihnúť v tomto termíne, ktorý 

sa tu navrhuje skrátiť, lebo vieme, že ten rozsah 270 dní som si prečítal tú prvú zmluvu, že by sa 

to nemuselo stihnúť. Rád zahlasujem, aby sa toto dielo alebo aj kultúrny dom opravil. Je tu 

bývalý primátor, terajší poslanec, neviem aké oni mali vtedy vízie, ale ja by som bol poučený 

tým, že nie je problém to podporiť s tým, že sa to stihne. Mesto nebude mať žiadne sankcie s 

tým, že sa budú musieť nejaké financie vracať. Dnes je to takto, ale 240 dní ukáže niečo iné. To 

môže byť problém či časový alebo iný alebo čokoľvek. Hovorili sme na mestskej rade, že sa 

môže niečo prihodiť, ale toto by som rád počul možno aj ostatní poslanci, že či to vyjde, a ak to 

vyjde boli by sme radi, ale na druhej strane, ja by som nerád zvihol za takú zmluvu, a potom 

budeme prskať. Tie peniaze nie sú naše, ale aj obyvateľov mesta Poltár, s ktorými poslanci majú 

naozaj na úrovni hospodáriť. Toto je moja otázka či to naozaj tie termíny budú sa dať stihnúť, 

ako ste pripravení? Viem, že tam bude veľa subdodávok. Kto to bude robiť, to sa pozrieme na to. 
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Tak, aby to naozaj bola  kvalita, ale aby sa čas potom stihol. Záver, aby bol taký, že naozaj mesto 

nebude musieť nič vracať. 

Pani primátorka: ešte sa nepovedala základná informácia, že doba realizácie diela pôvodne bola 

daná do februára 2021. My ako mesto sme sa snažili nejakým spôsobom rokovať aj so SIEOU a 

predĺžiť tento termín, čiže predbežne na základe dnešných rokovaní termín, by bol predĺžený do 

27. mája, ale stále je to málo na samotnú realizáciu konkrétne na rekonštrukciu kultúrneho domu.  

Viceprimátorka JUDr. Garajová: my sme vlastne mali sedenie, škoda, že si neprišiel pán 

poslanec Jánošík, toto všetko sme tam preberali. V podstate dodávateľ nám to dnes ešte nevie 

povedať, či to stihne. Preto toto uznesenie navrhujem tak podmieniť. Oni sa zaväzujú teda nám 

sľúbili teda vlastne táto firma, že nám to do stredy prepočítajú, či to vôbec bude v ich silách 

splniť tieto podmienky.V tom prípade, že nám kladne odpovedia, zmluvu uzavrieme. Keď nám 

povedia, že sa to nedá fyzicky, že to nemôžu, nebudú vedieť, tak ju nemôžeme uzavrieť. 

Pani primátorka: pán poslanec sa obrátil aj na Vás ako na realizátora. Chcete odpovedať? 

Zástupcovia spoločnosti DAG: myslím, že ste to vystihli. Netreba. 

 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie, predseda návrhovej komisie predniesol návrh na 

uznesenie. 

UZNESENIE č. 94/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

  

súhlasí s uzatvorením zmluvy o dielo za nasledovných podmienok:  
 
 

I. Dodatkom ku zmluve o dielo bude zhotoviteľ zaviazaný prevziať stavenisko 

najneskôr do 4.9.2020   
 

II. Doba realizácie diela bude stanovená dodatkom na 230 dní od odovzdania staveniska 

zhotoviteľovi 
 
 
Hlasovanie:  

10 za                                              0 - proti                                         2 - zdržal sa hlasovania 

               Mário Kurák 

               Ing. Miroslav Macove 

Neprítomný: Ing. Žilák Peter 
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5. Návrh na vyradenie majetku - Kultúrny dom  Poltár 
 

Pani primátorka: na základe vykonanej mimoriadnej inventarizácie majetku v Kultúrnom dome 

ku dňu 10. augusta 2020 priamo v priestoroch kultúrneho domu v Poltári čiastková 

inventarizačná komisia navrhla vyradenie majetku, ktorý je nefunkčný a nepotrebný a tvorí 

prílohu vašich materiálov. Vyradenie majetku nemá priamy ekonomický dopad na rozpočet, ale 

má dopad na zníženie hodnoty majetku vedeného na podsúvahových účtoch nášho mesta. 

Majetok sa tak zníži o viac ako 3.000,- €. Tabuľky s návrhom na vyradenie majetku sú k 

dispozícii v materiáloch. Ide o majetok DHM a OTE, ktorý bol nadobudnutý v rokoch 1998-2014 

v celkovej hodnote 3.011,36 €. K tomuto kroku sme mimoriadne pristúpili kvôli tomu, že 

plánujeme rekonštrukciu kultúrneho domu.  Niektorý majetok, ktorý tam bol je už nepoužiteľný, 

a preto, aby sme ho nemuseli sťahovať, tak ho navrhujeme na vyradenie. Tento majetok sa 

nachádza ešte v budove kultúrneho domu. To znamená, znovu potom požiadame poslancov, aby 

sa išli na majetok pozrieť a následne bude tento majetok zlikvidovaný. Ostatný majetok 

kultúrneho domu je aktuálne už presťahovaní, takže kultúrny dom je pripravení na to, aby sme ho 

mohli ako stavenisko odovzdať zhotoviteľovi.  
 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie, predseda návrhovej komisie predniesol návrh na 

uznesenie. 

 

UZNESENIE č. 95/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE  

 
návrh na vyradenie majetku v Kultúrnom dome Poltár 
 
 

Hlasovanie:  

12 za                                             0 - proti                                        0 - zdržal sa hlasovania 
 
 
Neprítomný: Ing. Žilák Peter 
 
 

 6. Systém evidencie odpadov ELWIS 
 

Pani primátorka: tento bod bol preložený z predchádzajúceho mestského zastupiteľstva, pretože 

nebol prerokovaný poslancami. Viete, že mesto Poltár deklarovalo svoj záujem zakúpiť systém 

monitorovania odpadov pod názvom Elvis. Ide o monitorovanie odpadu, ktorý vyprodukujú 

občania vo svojich domácnostiach. Týmto spôsobom je možné posúdiť množstvo odpadov a tí, 

ktorí aktívne separujú, motivovať ľudí k znižovaniu množstva odpadu, ktorý potom odvážame na 
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skládku. Poslanci pôvodne už schválili finančné prostriedky na zavedenie tohto systému v 

celkovom objeme 2.665,20 €. Súčasťou tohto balíka boli aj čítačky QR kódov. Manažér 

združenia pre likvidáciu odpadu pán poslanec Račko nás prostredníctvom elektronickej 

komunikácie informoval, že vybrané čítačky, ktoré sú lacnejšie nie sú vhodné, pretože by 

zdržiavali pri práci zamestnancov združenia a navrhol zakúpenie dvoch náramkových čítačiek, 

čím sa suma na zavedenie systému Elvis zvýšila. Ekonomická komisia prerokovala tento material 

a požaduje od združenia informáciu o životnosti skládky. Táto informácia bola mestu Poltár 

zaslaná, že ďalšia životnosť skládky je 4,5 roka. Mestská rada žiada vyjadrenie manažéra 

združenia, či systém evidencie odpadov Elvis bude pracovníkmi združenia používaný v prípade, 

že sa mesto rozhodne tento systém aj zakúpiť. Poslanci na predchádzajúcom mestskom 

zastupiteľstve tiež rozhodli, že tento bod programu budú prejednávať na nasledujúcom zasadnutí 

poslaneckého zboru, a preto vlastne bol tento bod preložený na toto mestské zastupiteľstvo. 

Okrem toho ďalej zasadala ekonomická a stavebná komisia, ktorá dala ďalšie uznesenia k 

systému odpadov Elvis. Stavebná komisia odporúčala, aby sme zostali pri pôvodnom rozhodnutí 

a teda, aby sme zakúpili systém Elvis v tej sume 2.665,20 €. Ekonomická komisia odporučila 

hľadať efektívnejšie riešenie, pri ktorom budeme odpad vážiť a mestská rada odporučila 

poslancom prejednávať tento bod len za prítomnosti manažéra združenia pána poslanca Račka. 

Na základe toho, že sme mali enormné množstvo uznesení a mali sme pripraviť na rokovanie 

mestského zastupiteľstva návrh na uznesenie, vo svojich materiáloch máte 2 návrhy. 1 návrh je, 

že tu pán poslanec nebude, ale keď pán poslanec je tu, tak budeme hlasovať potom o tom návrhu 

č. 2, ak nebudú samozrejme predložené iné poslanecké návrhy priamo na zasadnutí mestského 

zastupiteľstva.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: na komisii sme sa tým zaoberali, pán poslanec Gavalec navrhol, 

že by tieto zariadenia malo zabezpečiť združenie celoplošne, že bola taká dohoda, aby si obce 

samé neriešili každá obec iné snímacie zariadenia, ale bolo by dobré, aby Združenie obcí 

zabezpečilo samo alebo, aby predložilo nejaký návrh. Ak my máme dať 7.500,- € teraz za čítačky 

a o rok oni povedia, že si prejdú na nejaký iný systém. Ak to nebude kompatibilné, tak v podstate 

vyhodíme 7 500,- €. Ak by sa schválil, že áno chceme, ale dajme tomu nejaké zariadenie, tak 

bolo by dobré také, ktoré váži. Elvis robí tak, že sa snímajú tie Q kódy a nesníma váhu, že koľko 

je toho odpadu, ale berie ako kusy, tie kupy. Či je tam pol kila alebo sto kilo, tak je to jedno. 

Načíta kupu a nie hmotnosť. Poplatky za uloženie to gro, je tá hmotnosť. Bolo by 

najefektívnejšie, keby sa už keď sa to ide niečo také riešiť, nech sa to váži, aby to bolo čo 

najobjektívnejšie.  

Pán poslanec Gavalec: s odpadom robím 20 rokov a ako sa založilo Združenie obcí pre 

likvidáciu odpadu tak takéto veci sa vždy riešili na rade a na valnom zhromaždení. Odporúčam 

preto, aby celý okres, ktorí sú v združení, aby sa týmto zaoberali na združení, a budem aj za to, že 

by sa to mohlo používať aj v meste Poltár, ale pod podmienkou, keď bude vyriešené aj sídlisko, 

lebo to už rozdeľujeme, starý Poltár a sídlisko, tzn. ako pani primátorka rozdeľuje mesto, tak toto 

isté vypadá, tak, že rozdeľujeme aj sídlisko aj mesto. V tomto Elvise nevidím žiaden význam 

momentálne, lebo keď som zavolal na Technické služby, že koľko je kúp v rodinných domoch 

tak to vysypali z rukáva. Tak isto aj na sídlisku, tak ja som presvedčený, že aj stavebný úrad toto 

vie a my nepotrebujeme, aby sme kupy kontrolovali, ale aby sme váhu kontrolovali. A pokiaľ 



8 
 

toto bude fungovať a autá, ktoré budú, aj hneď vážiť, tak v tom prípade Elvis má význam. 

Momentálne tento Elvis pre mesto Poltár nespĺňa žiadne podmienky.  

Pani primátorka: čo sa týka systému Elvis tento sa už prerokovával na združení. Takže nie je to 

úplne nová vec. V tom čase, keď sa to prerokovávalo, tak myslím, že tam bol aj pán poslanec 

Račko a zastupovala ma pani viceprimátorka Garajová, takže to nie je úplne nová vec.Musíme si 

rovno povedať, aký je problem na sídliskách a starej časti mesta. V súčasnosti na sídlisku 

nemáme vybudované stojiská, to ale neznamená, že ich nechceme budovať, čiže my sme si to už 

niekoľkokrát na mestskom zastupiteľstve povedali, že aj na sídlisku, vybudujeme stojiská, aby sa 

tam dali QR kódy používať. V žiadnom prípade nejde o to, aby iba stará časť mesta bola 

poriešená a aby sídlisko nebolo. Práve preto, že kuka nádoby, a to vieme všetci, ktorí bývame v 

rodinných domoch sú umiestnené za plotom, takže celé si to riešia ľudia, ktorí tam bývajú, ale 

keď ideme na sídlisko, tie kontajnery sú vonku.  Do kontajnerov môže ktokoľvek čokoľvek 

hodiť, čiže vybudovať stojiská to je náš záväzok v prípade, že sa schváli Elvis v budúcom roku 

tak, aby sme mohli monitorovať aj odpad priamo od tých ľudí, ktorí bývajú v jednotlivých 

bytových domoch.  

Pán poslanec Račko: chceli ste odo mňa vyjadrenie, či budeme používať systém Elvis, ten som 

Vám dávno poslal. Keď to bude ten typ hodiniek, nemám s tým problém. Nesúhlasím s tým, čo 

odporučila stavebná komisia, pretože chlap, ktorý bude mať kožené rukavice, bude to musieť z 

vrecka vyťahovať a zasa späť do vrecka. Zhruba od roku 2023 by mali byť váhy. Na 

zastupiteľstve sa to prejednávalo už, ak Poltár chce do toho ísť, tak môže. Pozrel som si na 

mapke, kde všade to už majú.  Najväčšia obec bola Lendak. Zavolal som tam a opýtal som sa, či 

majú oni paneláky, oni mali dva 6-bytové domy a jeden 8 bytový dom, v ktorom bývajú 4 rodiny. 

Starosta tejto obce sa ma opýtal, či máme paneláky. Tých máme veľa. Jeho prvá veta bola, tak to 

pre vás nie je. Aj tak si neviem predstaviť, že by si každý zamkýnal sám, lebo pôjde vynášať 

smeti a hodí to susedovi. Ja som si to predstavil tak, že pred obcou sa to odváži a keď bude 

vychádzať z obce tak bude mať nejakú váhu o ktorej obec bude vedieť, že koľko bolo toho 

odpadu. Či to bude vážiť každú kupu, že bude taký výstup s tými hodinkami? Možno tými 

hodinkami sa príde a odváži. Neviem ako to bude s tým vážením.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: jedná sa o hmotnosť vyprodukovaného odpadu na obyvateľa. 

Pani Nékyová tam spomínala 170 až 180 kg, že je priemer na Slovensku. Nemal som dôvod ju 

spochybňovať, lebo som ju bral v danej oblasti ako fundovanú osobu, ale teraz sme na 

ekonomickej komisii mali zasadnutie, tak sme si to zisťovali, že priemer Slovenska je 400 kg, 

konkrétne 427 kg na obyvateľa, priemer Slovenska, ale v Poltári je 275 kg. Ten dôkaz, prečo som 

bol zhrozený z tej hmotnosti, že máme oproti priemeru, čo ona uviedla o 50- 60 kg navyše pri 

tom demografickom vývoji v Poltári, teda v tom zložení obyvateľstva sú prevažne staršie osoby, 

čiže hmotnosť vyprodukovaného odpadu v pomere k priemeru Slovenska je v Poltári relatívne 

dobrá. Nehovorím, že nemôže byť lepšia, ale keď berieme v porovnaní so Slovenskom, ale za 

toto váženie, možno by bolo vhodné, keby sa aj združenie s tým zaoberá, skôr možno by bolo 

dobré, aby sa nečakalo do roku 2023, lebo to bude zasa dadline ako je teraz, že od roku 2021 sa 

má zbierať kuchynský odpad. Od 1. 1. 2021 sa má zbierať kuchynský odpad a nie sme na to 

pripravení. Bude nás to stáť dosť, aby sme to nejako zabezpečili a ešte nevieme ako to 

zabezpečíme alebo možno vieme, neviem či to má združenie na starosti alebo si to budú musieť 

obce riešiť samé. Čiže s týmto by som ja nečakal, čo sa týka tohto váženia zase na rok 2023 a 

začal riešiť teraz, možno zvolať zasadnutie starostov. Sadnúť si a dohodnúť sa. Aj v ich záujme je 

menej vyvážať, tým pádom budú ľudia menej platiť, tým pádom budú spokojnejší a musíme to 
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do roku 2023 implementovať, čiže nenechajme si to na poslednú chvíľu a malo by sa to začať 

riešiť možno už aj teraz. 

Pán poslanec Dreisig: už som sa vyjadroval niekoľkokrát ako systém nie je špatný, ale 

nepoužiteľný v Poltári. Čo sa týka tých stojísk, začnime najprv zo stojiskami, a potom začnime 

riešiť systém, akým to budeme riešiť a nie naopak, že najprv kúpime systém a potom začneme 

dobudovávať stojiská. Takže toto by som riešil ako prvé, čo sa týka nejakej tej kontroly tých váh 

atď. Predsa mesto má pána Kudláka ako odpadára. V pondelok, utorok sa vyváža Poltár a vôbec 

nie je problém, aby pán Kudlák na 10 minút, kým sa váži auto z Poltára odbehol na Brezničku k 

váhe a skontroloval, áno váha je v poriadku. 

Pán poslanec Račko: myslia si, že ich klameme na váhe, ale len na základe toho, že ten priemer 

bol taký nízky ako povedala pani Nékyová, takže si sa opravil pán poslanec Skýpala neklameme 

vás? Že vám pridávame na váhe? 

Pán poslanec Skýpala: ja som vychádzal z tých čísiel.  

Pán poslanec Račko: keby ste si všimli predošlé roky, tak je to veľmi podobné. Tri alebo štyri 

autá sú to v pondelok, čakali sme, že niekto príde kontrolovať váhy, nikto sa neozval. Môžem 

pánovi Kudlákovi zavolať, keď pôjde auto z Poltára, auto sa odváži, príde na váhu, počká 10 min. 

kým auto vysype smeti, odváži sa prázdne auto. Môže si to poznačiť, je tam kamerový záznam. 

Pani poslankyňa Bc. Tóčiková: to nie je jedno auto.  

Pán poslanec Račko: 3 alebo 4 krát vyvezie odpad za dva dni. Podľa toho, čo hovorí pán 

Skýpala vám teraz uberáme, nie pridávame. Mne je jedno, kto tam príde, je tam certifikovaná 

váha, ktorej sa každé dva roky obnovuje certifikácia.  

Pán poslanec Bc. Skýpala: ja som vychádzal z tých čísel, ktoré odzneli. Ja sa nevyznám v 

odpadoch. Mne nejde do hlavy to číslo, že má Poltár oproti slovenskému priemeru o 60 kg viacej. 

Nehrozí, že Poltárčan urobí viacej odpadu oproti Bratislavčanovi o 50 kg viac. 

Pán poslanec Ing.  Macove: aby sa nestalo to, že ak mestské zastupiteľstvo schváli program 

Elvis, ľudia v rodinných domoch, ktorí budú musieť separovať, resp. mali by separovať a platiť 

primerane povedia, že my musíme separovať a ľudia v bytových domov nemusia, resp. naopak 

ľudia v bytových domov by mohli povedať, že my by sme chceli tiež separovať, ale nemôžme.  

Pán poslanec Mgr. Jánošík: taký pohľad ako máme všetci poslanci, pretože jednoduché v dome 

je zobrať 1 batoh plastov a odvážiť ale tie domy nie sú problém. Možno dediny by to mali ešte 

lepšie, najhoršie v mestách, kde sú 3 vchody,8 poschodí atď. Tam je to už horšie, pretože tam sa 

mieša a nikto nevie kto kde nosí smeti atď. Tam by to bol veľký problém ako objektívne nielen 

vážiť, ale rozdeliť na tých občanov z ktorejkoľvek bytovky. Na sídlisku je to dosť zaujímavé a aj 

náročné na objektivitu a kto koľko vyprodukuje tých smetí objektívne posúdiť, aby sa aj 

objektívne platilo. Teraz je to bežné, všetci rovnako tak nikto nie je proti tomu, lebo zaplatí každý 

rovnako tak, čo sa tam dá, to sa vyvezie, tým pádom by sa vedel niečo aj znížiť, keď ten odpad 

keby sa to potom triedilo dôkladne platilo za to, čo skutočne každý občan vyprodukuje. 

Normálne treba dobre zvážiť, do čoho ideme, ale potom či už sídliská alebo ako povedal pán 

poslanec Gavalec, skládka, ostatní starostovia alebo aj týchto pravdepodobne počká, že 

nebudeme sa s tým už dlho hrať, prídu iné riešenia, možno odpadové hospodárstvo, pretože toto 

je neúčelné, neúčinné a to by som takto zo svojho pohľadu, pretože nikto nezainteresovaný zatiaľ 

aby triedil, aby vytriedil doslova všetko atď. poprípade takýmto spôsobom sa zaoberať.  
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Pani primátorka: prosím mestské zastupiteľstvá by hlasovalo či môže priamo k tomuto bodu 

vystúpiť občan mesta Poltár pán Ján Štefančík. 

Občan pán Štefančík: pán poslanec Skýpala trošku si  zle pozrel údaje zo štatistického úradu. 

Otvor si stránku JRK, tam je napísané 427 kg komunálneho odpadu vyprodukoval v roku 2018 

priemerný občan, ale na skládkach skončilo 235 kg. Ona porovnávala to, aké jej dal materiály 

pán Kudlák. Pán poslanec Račko pre informáciu systém váženia už v zahraničí beží od 

septembra. Mám také poznatky, to zavádzajú aj v Krásne nad Kysucou. Keď pani Nékyová 

rokovala s primátorom tohto mesta, ten požiadal o systém váženia, váhy sú montované priamo na 

zberných vozoch,  a ten systém je prepojený so systémom Elvis. Väčšina poslancov ste systém 

Elvis buď nepochopili, alebo naháňate body združeniu. Nechápem, prečo sa mesto Poltár má 

podriadiť rozhodnutiu Združenia pre vývoz odpadu.  

Pán poslanec Račko: nechcite ma rozčúliť.  

Občan pán Štefančík: ja to hovorím slušne a normálne. V tom článku sú aj ceny, ktoré sa budú 

v budúcom roku platiť za uskadnenie odpadu a tie zhruba korešpondujú aj s poplatkom za osobu, 

podľa toho, koľko odpadu sa vytriedi a systém Elvis je založený na tom, aby sa zvýšila separácia. 

Naprv to vyskúšať v domoch, pretože je to jednoduchšie, a potom pripraviť aj sídliská na toto. 

Takže to nie je výmysel pani primátorky, a nie je to delenie občanov mesta Poltár. Kalinovo, 

ktorých vyváža Lučenec, platia v súkromných domoch, kde majú vývoz 2 krát za dva týždne 15,- 

€ na osobu za rok. V Tomášovciach už niekoľko rokov majú očipované zberné nádoby, tam to 

vychádza na 16,- € na osobu, lebo dajú odpad vtedy vyviesť, ked majú plnú nádobu. Takto by sa 

to dialo aj v súkromných domoch. Je jasné, že to nie je spravodlivé, že niekto má viac odpadu, 

iný menej. To sa vyrieši vážením. Áno, pán poslanec Račko má pravdu v tom, že od roku 2023 

bude povinnosť vážiť odpad, na to sa bude treba pripraviť a bude treba na tie zberné vozy 

montovať tie váhy.  

Pán poslanec Račko: len neviem čím sa to bude montovať. Naposledy bola vec taká, že sa budú 

kupovať nové vozy. Teraz to namontujeme na tieto staré a o dva roky to budeme musieť 

namontovať na tie nové. 18 000,- € stojí jedna váha na auto.  

Občan pán Štefančík: dostanete to príkazom, zákonom. Kto by chcel nejak nadržiavať 

združeniu, že sa vyviezlo viacej odpadu, pretože ja to vidím stále konflikt záujmov pán Račka, 

pretože on je manažér.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: zohľadňovať aj efektívnosť vstupnej investície. Keď chceme 

aplikovať Elvis, lebo momentálne vstupná investícia 7 500,- € a k tomu mesačný poplatok vo 

výške cca 300,- €, čiže ročne je to 11 000,- € momentálne. Elvis by bol efektívny, keby bol 

celoplošne aplikovateľný, ale keďže nemáme stojiská. Toto je monitoring, koľko kúp sa vyvezie, 

ale nevieme hmotnosť. Jediné efektívne riešenie je váženie. Tých 11 000,- € môžme dať na 

vybudovanie stojísk, keď ideme niečo také urobiť, tak to spravme tak, aby to bolo proste 

celoplošné, aby sa to týkalo všetkých ľudí a nemali sme potom zase, že na sídlisku je tak a v 

starej časti tak.  

Pán poslanec Mgr. Pavel Jánošík: chcem reagovať na všetkých, hlavne na pána Štefančíka. 

Nerozoberajme naozaj veci, ktoré nesúvisia s tým. Diskusia je nato, lebo k bodu predsedajúci má 

odňať slovo, keď to nie je presne reakcia na toho, čo je predrečník alebo na toho, kto diskutoval. 

Ďalšia vec sú sídliská, ktoré sú problém. Poznáme Krásno. Koľko je tam bytoviek? Je tam 8000 

bytov. No koľko je tam skutočne tých bytov. Kalinovo by mohlo nabehnúť na tento systém, lebo 

má 5 bytoviek a teraz nové pribudli tak asi 6, ale je tam 90 %. domov. Ja by som bol aj za 
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sídlisko, čo si vyprodukuje, plaťme. Toto neporiešime naraz, lebo my máme dilemu, lebo domov 

je o niečo menej ako na sídliskách domových bytov. Dohodnime sa, dotiahneme to. 

Pán poslanec Gavalec: ja by som chcel povedať to, na pána Štefančíka, že tu sa už po Poltári 

trúsi, že keď presadí Elvis dostane úplatok 5000,- €. Myslím si, že teraz asi sa to potvrdzuje, keď 

to takto presadzuje a nie som si stopercentne istý, kde je pravda.  

Pán poslanec Dreisig: poďme hlasovať. 

Pani poslankyňa Bc. Tóčiková: aby to nevyznelo tak, že zase sa opakujem, že tu niekto nechce 

separovať. Separácia má byť v nás. Mám návrh, keďže teraz by nám bola investícia aj tak 

potrebná tento rok tých 11 000,- €. Náklady tých 7000,- €. Nemali by sme si vytvoriť nejaký 

systém, keď v roku 2023 už musí prísť k váženiu odpadu. Niekto by sa tomu tak povenoval, keby 

sa to urobilo tak systematicky. Potom to môžeme začať aj skorej, ale aby to na 100 % v r. 2023 

začalo fungovať. Tohto roku máme 11 000,- €, chceli sme ich dať do Elvisu, vybudujme za to 

stojiská. Cez zimu by chlapi mohli zvárať a vybudovať stojiská, aby sme sa postupom času na to 

pripravovali. Kto chce separovať, ten separuje už aj teraz. Niekto zo starej časti mesta, aby mal 

menej odnesie na sídlisko. Hovorí sa aj o čiernych skládkach, či by to nebolo začať robiť takto 

systematicky. Počkajme s tým Elvisom, začnime robiť stojiská. Potom kúpiť systém, môžno sa 

dohodneme aj s ostatnými starostami, kde bude už jednotný systém pre okolité obce, ktoré sú v 

tom. Tiež som bola tomu naklonená, ale naozaj môže to nastať, že jedni ľudia budú vynášať tým 

druhým. Urobme to tak, aby to malo hlavu a pätu. 

Pán poslanec Kromholc: prepočítal som a podľa Štatistického úradu na Banskobystrický kraj 

vychádza 220 kg odpad zneškodnený skládkovaním a nie 180 kg.  

Pán poslanec Švingál: neviem si predstaviť Hájiky-Maky u teba pán Štefančík. 

Pán poslanec Račko: to bude tak, ako v Starej Haliči, že jeden zamestnanec tam chodil a pred 

smetiakmi čipoval.  

 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie, predseda návrhovej komisie predniesol návrh na 

uznesenie. 

UZNESENIE č. 96/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

 
 

I.  ruší 

uznesenie č. 205/2019, zo dňa 21.11.2019, ktorým schválilo zakúpenie systému evidencie 

odpadov ELWIS v sume 2 665,20 € 
 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                        1  - zdržal sa hlasovania 
               Bc. Ján Skýpala 

Neprítomný: Ing. Žilák Peter, Pavel Gavalec 
 

II. neschvaľuje 
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zakúpenie systému evidencie odpadov ELWIS od spoločnosti JRK Slovensko, s. r. o.  v sume 7 

550,57 €, ak sa manažér Združenia obcí pre likvidáciu odpadu Poltár pán Zdenko Račko záväzne 

na MsZ vyjadrí, že tento systém evidencie odpadov ELWIS bude aj reálne pre potreby mesta 

Poltár do užívania zavedený 
 

Hlasovanie:  

3 za                                             4 - proti                                         4 - zdržal sa hlasovania 
      Boris Dreisig               Ján Kromholc 

      Mário Kurák    Bc. Ján Skýpala 

      Ing. Miroslav Macove  Karol Švingál 

      Zdenko Račko   Bc. Martina Tóčiková 

 
 
Neprítomní: Ing. Žilák Peter, Pavel Gavalec 
 
 

7. Schválenie zmluvy o odchyte túlavých zvierat 
 

Pani primátorka: podľa zákona je obec podľa novely zákona o veterinárnej starostlivosti 

povinná zabezpečovať odchyt túlavých zvierat a ich umiestnenie do karanténnej stanice alebo do 

útulku. Najbližším občianskym združením, ktoré má túto kompetenciu je Občianske združenie 

Šťastné labky vo Fiľakove. Mestské zastupiteľstvo schvaľuje túto zmluvu preto, pretože táto 

zmluva, ak bude schválená bude mať dopad na rozpočet mesta. Tým, že toto združenie potom 

príde do mesta Poltár v prípade, že najčastejšie sa jedná o túlavých psov. Tohto psa odchytí a 

následne podľa toho, čo je uvedené v zmluve mesto Poltár bude zaviazané tomuto občianskemu 

združeniu za odchyt tohto túlavého psa následne aj za to, že ten pes bude odvezený do útulku 

Šťastné labky platiť. Zatiaľ nevieme odhadnúť ani sumu, ktorú bude potrebné vyčleniť v rozpočte 

na odchyt túlavých zvierat. My postupne prídeme k tomu počas toho ako budeme túto zmluvu 

realizovať ako teda schválite na to koľko finančných zdrojov dáme do budúcoročného ročného 

rozpočtu na odchyt túlavých zvierat v meste Poltár. 
 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu 

na uznesenie. 
 
UZNESENIE č. 97/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE  
 

uzatvorenie zmluvy o odchyte túlavých  zvierat s OZ Šťastné labky, Farská lúka 1609/66, 986 01 

Fiľakovo, IČO: 42197759 

 
 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                0  - zdržal sa hlasovania 
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Neprítomní: Ing. Žilák Peter, Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík 

 

8. Monitorovacia správa Komunitného plánu sociálnych služieb mesta Poltár za rok 2019 

Pani primátorka: komunitný plán mesta Poltár má naše mesto schválené na roky 2019 až na 

roky 2023 a každoročne je potrebné vyhodnotiť tento komunitný plán sociálnych služieb. Na 

základe toho predkladáme mestskému zastupiteľstvu vyhodnotenie komunitného plánu. 

Napĺňanie cieľov, ktorý mal komunitný plán bolo naplánované prostredníctvom dvadsiatich 

piatich aktivít. A práve monitorovacia správa ich vyhodnocuje. Predsedom komisie, ktorá 

vyhodnocovala komunitný plán,  bol pán Ing. Kaličiak. 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu 

na uznesenie. 

 

 

UZNESENIE č. 98/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE 

Monitorovaciu správu komunitného plánu sociálnych služieb mesta Poltár za rok 2019 

 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                        0 - zdržal sa hlasovania 

 

Neprítomní: Ing. Žilák Peter, Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík 

 

 

9. Udelenie verejného ocenenia – Ceny mesta Poltár 

Pani primátorka: mestské zastupiteľstvo môže svojím hlasovaním udeliť cenu mesta Poltár. 

Návrh na udelenie ceny mesta Poltár doručil Slovenský zväz protifašistických bojovníkov a 

laureátkou Ceny mesta by sa mala stať pani Darina Kapcová. Kompletný návrh je súčasťou 

predkladaného návrhu a majú ho k dispozícii poslanci mestského zastupiteľstva. Okrem toho boli 

doručené aj návrhy na udelenie Ceny primátorky mesta Poltár. Na túto cenu boli nominované 

tieto dámy: pani Viera Brezinová pani Anna Teleková. Dámy boli navrhované za mnohonásobné 

darcovstvo krvi. Ďalšou  navrhovanou bola aj pani MUDr. Jana Gasperová a navrhovaný bol aj 

pán farár Mgr. Jozef Haľko. Môžem povedať, že som sa rozhodla všetkým nominovaným udeliť 

cenu primátorky mesta. Udelenie Ceny mesta závisí na rozhodnutí mestského zastupiteľstva. 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu 

na uznesenie. 
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UZNESENIE č. 99/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

 

I. BERIE NA VEDOMIE 

udelenie ceny primátorky nasledovným laureátom: 

VIERE BREZINOVEJ 

JANE TELEKOVEJ 

Mgr. JOZEFOVI HAĽKOVI 

MUDr. JANE GASPEROVEJ 

Hlasovanie:  

8 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Mário Kurák, Bc. Martina Tóčiková,  

Ing. Peter Žilák 

 

II. SCHVAĽUJE 

 

udelenie ceny  mesta pani DARINE KAPCOVEJ za dlhoročnú činnosť v SZPB 

 

Hlasovanie:  

10  za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mário Kurák, Ing. Peter Žilák 

10. Predaj majetku mesta Poltár – VOS 

a) Zámer 

b) Spôsob 

      c) Podmienky 

 

Pani primátorka: ide o predaj majetku,  konkrétne ide o predaj špeciálneho dopravného 

hasičského vozidla Avia A 31.1K, pričom navrhovaná minimálna cena je 500,-  EUR. Toto 

vozidlo je pojazdné bez výbavy, nemá prenosnú požiarnu striekačku, hadice, hasičské armatúry a 

potrebuje menšie opravy. Je zapísané v osobitnej evidencii špeciálnych hasičských vozidiel, ktorú 
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vedie Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky. V prípade kúpy môže byť ďalej používaná ako 

hasičské vozidlo. Mesto Poltár financovalo repasovanie motora tohto hasičského vozidla v roku 

2014 a v roku 2016 boli na vozidle vymenené všetky 4 pneumatiky. Aj táto suma bola uhradená z 

rozpočtu mesta Poltár.  

Ak sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie, aby postupne dal 

hlasovať o jednotlivých návrhoch uznesenia.  

UZNESENIE č. 100/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE 

zámer predaja špeciálneho dopravného hasičského vodidla DA AVIA A31.1K 

Hlasovanie:  

11 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

 

 

 

UZNESENIE č. 101/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE 

spôsob predaja špeciálneho dopravného hasičského vodidla DA AVIA A31.1K na základe 

§281 – 288 Zákona č. 513/1991 Zb. z. v zmysle neskorších  predpisov formou 

obchodnej verejnej súťaže 

 

Hlasovanie:  

11 za                                              0 - proti                                        0  - zdržal sa hlasovania 

 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

 

UZNESENIE č. 102/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE 

podmienky obchodnej verejnej súťaže - predaj špeciálneho dopravného hasičského vodidla DA 

AVIA A31.1K  
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Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mário Kurák, Ing. Peter Žilák 

 

11. Rozpočtové opatrenia 

Pani primátorka: prechádzame k prvému rozpočtovému opatreniu tam tá suma, ak si pozriete 

priamo v rozpočtovom opatrení je 4 234,41 €. Na základe dohody s Úradom práce sociálnych 

vecí a rodiny Lučenec o poskytnutie finančných príspevkov na podporu vytvárania pracovných 

miest v rámci národného projektu “Zosúladenie rodinného a pracovného života“ zapájame do 

príjmovej časti rozpočtu sumu 4.234,41 €. Ide o bežné výdavky, ktoré využívame pre tých ľudí, 

ktorí pracujú na projekty pre mesto Poltár.  

Ak sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu na 

uznesenie.  

UZNESENIE č. 103/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena b) povolené prekročenie a viazanie 

príjmov a c) povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov  

V príjmovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Ekon. klasifikácia         Suma 

312 – príjem zo ŠR                             4 234,41 € 

Programový rozpočet 1.2 – strategické projektovanie 

Funkčná klasifikácia 4.1.2 – všeobecná pracovná oblasť  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                           Suma  

600 – bežné výdavky   4 234,41 € 
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Hlasovanie:  

11 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

Pani primátorka: páni poslanci, pani poslankyne treba čítať na komplet celý návrh? Stačí, keď 

povie, že schvaľujeme dané rozpočtové opatrenie alebo sumy, aby ste vedeli, o čom hlasujete? 

Rozpočtové opatrenie je tam  suma 28.010,40 €,  je to obdobný projekt ako tento cez Úrad práce 

dostávame financie na to, aby sme mohli zamestnávať ľudí cez projekt, čiže my dostaneme z 

Úradu práce a následne aj zapájame do rozpočtu. Treba ešte niečo detailnejšie hovoriť o tomto 

projekte? 

UZNESENIE č. 104/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

     V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena b) povolené prekročenie a viazanie 

príjmov a c) povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov  

V príjmovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Ekon. klasifikácia                                   Suma 

312 – príjem zo ŠR                    28 010,40 € 

Programový rozpočet 1.2 – strategické projektovanie 

Funkčná klasifikácia 4.1.2 – všeobecná pracovná oblasť  

Ekon. klasifikácia                                                                                               

                                                                                                                                      

                      Suma  

 

600 – bežné výdavky                                                                            28 010,40 € 

 

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu 

na uznesenie. 
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Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák, Zdenko Račko 

Pani primátorka: prechádzame k ďalšiemu rozpočtovému opatreniu. Tam je uvedená suma 

2.500 ,- €. Jedná sa lyžiarsky kurz v Základnej škole na Ulici slobody. Ide o vrátenie dotácie, tzn. 

nie celá dotácia bola v rámci lyžiarskeho kurzu vyčerpaná a my teda vraciame späť do štátneho 

rozpočtu. Treba detailnejšie ešte hovoriť o tomto rozpočtovom opatrení? 

JUDr. Garajová: ja by som chcela navrhnúť, že by sme  globálne prejednali tieto rozpočtové 

opatrenia. Ak niekto máte k niečomu, tak povedzte. Ak máte nejaké otázky alebo pripomienky 

tam prejednajme to a hlasujme potom naraz. Tie materiály ste dávno dostali, nemal by tam byť 

problém.  

Pani primátorka: áno, čiže nebudeme hlasovať o RO Elvis, to dáme preč, tým pádom, že sa 

neschválilo uznesenie, tak nebudeme hlasovať ani o tomto rozpočtovom opatrení teda bez Elvisu. 

Toto  rozpočtové opatrenie Elvis je úplne posledné. Tak rozhodnite sa, či budeme o každom a 

povieme si aspoň sumu o ktorej sa hlasuje, aby ste vedeli alebo potom berie na vedomie. 

Nečíslovali sme preto tieto rozpočtové opatrenia, že nám to vytkol  hlavný kontrolór, že, ak sa 

napr. neprijme nejaké rozpočtové opatrenie, tak nám to robí paseku v číslovaní. Dali ste číslo? 

Mgr. Nina Kuráková, poverená vedúca finančného oddelenia: áno, ale len pre internú 

potrebu. 

JUDr. Garajová: čo ideme brať na vedomie hlasujme, že berieme na vedomie a potom druhé 

budeme, že schvaľujeme.  

Pani primátorka: okrem Elvisu. Beriete na vedomie dve RO a ďalšie rozpočtového opatrenia sa 

už len schvaľujú.  

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie návrhu 

na uznesenie. 

 

 

 

 

UZNESENIE č. 105/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena b) povolené prekročenie a viazanie 

príjmov a c) povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 
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583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov  

V príjmovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Ekon. klasifikácia         Suma 

312 – príjem zo ŠR                             2 500,00 € 

Vo výdavkovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Programový rozpočet 8.2.1 – ZŠ Slobody 

Funkčná klasifikácia 09.2.1 – Nižšie sekundárne vzdelávanie  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                              Suma  

637 – všeobecné služby    400,00 €      

Programový rozpočet Funkčná klasifikácia 13.3.3 – Dotácie ostatné 

Ekon. klasifikácia 04.1.1 – Všeobecná ekonomická oblasť  

                                                                                                            Suma  

637 – vrátenie nevyčerpanej dotácie  2 100,00 € 

SPOLU 2 500,00 € 

 

Hlasovanie:  

11 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

 

UZNESENIE č. 106/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena a) presun rozpočtových prostriedkov 

v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky, 
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ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov  

Vo výdavkovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Programový rozpočet 8.2.1 – ZŠ Slobody 

Funkčná klasifikácia 09.2.1 – Nižšie sekundárne vzdelávanie  

Ekon. klasifikácia   

     

                                                                                                     Suma  

633 – všeobecný materiál  -496,00 € 

637 – všeobecné služby     496,00 € 

 

Hlasovanie:  

10 za                                            0 - proti                                       0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák  

 

UZNESENIE č. 107/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p.  a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena b) povolené prekročenie a viazanie 

príjmov a c) povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov  

V príjmovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Ekon. klasifikácia         Suma 

312 – príjem zo ŠR                             2 650,00 € 

Vo výdavkovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Programový rozpočet 8.2.2 – ZŠ Školská 
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Funkčná klasifikácia 09.2.1 – Nižšie sekundárne vzdelávanie  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                            Suma  

634 –prepravné    100,00 € 

      

Programový rozpočet Funkčná klasifikácia 13.3.3 – Dotácie ostatné 

Ekon. klasifikácia 04.1.1 – Všeobecná ekonomická oblasť  

                                                                                                            Suma  

637 – vrátenie nevyčerpanej dotácie  2 550,00 € 

SPOLU 2 650,00 € 

 

Hlasovanie:  

11 za                                             0 - proti                                        0 - zdržal sa hlasovania 

 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

 

 

UZNESENIE č. 108/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p.  a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena a) presun rozpočtových prostriedkov 

v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky a c) 

povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov  

Vo výdavkovej časti rozpočtu: 

Programový rozpočet 1.1 - Manažment 

Funkčná klasifikácia 01.1.1 – Výkonné a zákonodarné orgány mesta 
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Ekon. klasifikácia            

              Suma 

610 – Mzdové náklady                    -  738,55 € 

620 – Poistné a príspevok do poisťovní        - 261,45 € 

     

                                                                                                                              Suma  

634 - Dopravné      1 000,00 € 

 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0  - zdržal sa hlasovania 

 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák 

UZNESENIE č. 109/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena a) presun rozpočtových prostriedkov 

v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky a c) 

povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov  

Vo výdavkovej časti rozpočtu: 

Programový rozpočet 13.1.3 – Terénna opatrovateľská služba 

Funkčná klasifikácia 10.2.0 - Staroba 

Ekon. klasifikácia   

             

                         Suma 

610 – Mzdové náklady                    -  73,86 € 

620 –Poistné a príspevok do poisťovní                   - 26,14 € 
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                                                                                                                              Suma  

633 – Kancelárske potreby       100,00 € 

 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák 

 

UZNESENIE č. 110/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p.  a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena a) presun rozpočtových prostriedkov 

v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky a c) 

povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov  

Vo výdavkovej časti rozpočtu : 

Programový rozpočet 14.3 -  Realizácia stavieb 

Funkčná klasifikácia 06.2.0 – Rozvoj obcí  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                                    Suma  

717 002 – Rekonštrukcia a modernizácia – most Zelené                     - 7 167,00 € 

Vo výdavkovej časti rozpočtu : 

Programový rozpočet 9.1 – Kultúrna infraštruktúra 

Funkčná klasifikácia 08.6.0 – Rekreácia, kultúra a náboženstvo 

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                                    Suma  

719 014 – Ostatné kapitálové výdavky – vratky                                    7 167,00 € 



24 
 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák 

 

UZNESENIE č. 111/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena a) presun rozpočtových prostriedkov 

v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a celkové výdavky a c) 

povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov  

Vo výdavkovej časti rozpočtu : 

Programový rozpočet 14.3 -  Realizácia stavieb 

Funkčná klasifikácia 06.2.0 – Rozvoj obcí  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                                    Suma  

717 002 – Rekonštrukcia a modernizácia – most Zelené                     - 5 122,54 € 

Vo výdavkovej časti rozpočtu : 

Programový rozpočet 9.1 – Kultúrna infraštruktúra 

Funkčná klasifikácia 08.6.0 – Rekreácia, kultúra a náboženstvo 

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                                    Suma  

719 014 – Ostatné kapitálové výdavky – vratky                                   5 122,54 € 

 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 
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Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák 

 

 

UZNESENIE č. 112/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE ROZPOČTOVÉ OPATRENIE 

V súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p.  a na 

základe zákona č. 426/2013 Z. z. § 14 ods. 2 písmena b) povolené prekročenie a viazanie 

príjmov a c) povolené prekročenie a viazanie výdavkov, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov  

V príjmovej časti rozpočtu mesta Poltár: 

Ekon. klasifikácia         Suma 

- 111 0003 - Daň z príjmu FO                                             5 000,00 € 

 

Vo výdavkovej časti rozpočtu : 

Programový rozpočet 3.2.1 – Nehnuteľný majetok mesta 

Funkčná klasifikácia 06.2.0 – Rozvoj obcí  

Ekon. klasifikácia   

                                                                                                                     Suma  

-  814 – účasť na majetku 5 000,00 € 

 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                        0  - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Mgr. Pavel Jánošík, Ing. Peter Žilák 

12. Stanovisko hlavného kontrolóra k dodržaniu podmienok pre prijatie návratnej 

finančnej výpomoci.  

Pani primátorka: hlavný kontrolór tu nie je, ale vypracoval k tomu stanovisko, ktoré máte k 

dispozícii. V rámci toho stanoviska sa hovorí o tom, že mesto môže prijať návratnú finančnú 
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výpomoc z Ministerstva financií Slovenskej republiky vo výške 144.923,- € s tým, že táto 

finančná výpomoc by sa začala splácať v roku 2024. V súčasnosti je suma dlhu k 31. 7. 2019 bez 

úverov Štátneho fondu rozvoja bývania. Je nulová, a preto mesto Poltár spĺňa tieto podmienky. 

Tým, že hlavný kontrolór upozornil, aby tento bod išiel pred tým ďalším bodom, kde mesto má 

záujem brať návratnú finančnú výpomoc, takže ja by som Vás ešte vlastne poinformovala aj o 

tom. Ministerstvo financií Slovenskej republiky poskytuje obciam a vyšším územným celkom 

možnosť získať nenávratnú finančnú výpomoc, pretože došlo k výpadku dane z príjmov. V 

tabuľkách je vyčíslené o akú sumu môžu jednotlivé obce a mestá požiadať Ministerstvo financií. 

To, čo je pozitívne na tejto nenávratnej finančnej výpomoci je to, že sa môže zmeniť na grant. Ak 

by k tomuto došlo, mesto Poltár v roku 2024 túto návratnú finančnú výpomoc nebude musieť 

splácať. V samotnej zmluve a v samotných podmienkach je to nastavené tak, že ju nezačnú mestá 

obce splácať okamžite, ale ten odklad je do roku 2024. Celková suma, ktorá bola vyčíslená ako 

výpadok dane z príjmov pre mesto Poltár bola suma 144.923,- €. Takže mesto Poltár má záujem 

o to, aby si túto nenávratnú finančnú výpomoc zobralo aj preto, že v súčasnosti zadĺženosť mesta 

Poltár je vlastne nulová. Takže teraz je to na rozhodnutí poslancov mestského zastupiteľstva, 

pretože o pôžičke grantoch a úveroch pre mesto rozhodujú poslanci mestského zastupiteľstva. Ja 

som zhrnula takto 2 body dohromady ten 1 bod bol ten, ktorý pripravil hlavný kontrolór, ktorý 

povedal,  že tú pôžičku mesto Poltár si vziať môže návratnú a následný bod je návrh na 

schválenie, to je bod číslo 13 žiadosť mesta Poltár k poskytnutie návratnej finančnej výpomoci, 

pôžičky na kompenzáciu výpadku dane z príjmov fyzických osôb za rok 2020 určených na výkon 

samosprávnych pôsobností. O tom načo bude určená táto pôžička v prípade, že bude schválená 

pre mesto Poltár rozhodne mestské zastupiteľstvo. Táto pôžička bude zúčtovaná v roku 2020 k 

decembru, čiže budeme ju musieť stroviť ešte tento rok. Tie možnosti sú rôzne, je možnosť 

vykryť ňou investičné výdavky mesta s tým že ak sú už poskytnuté finančné zdroje na investičné 

výdavky tieto sa dostanú do rezervného fondu na rok 2021.  

Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie, poprosím predsedu návrhovej komisie o prečítanie návrhu 

na uznesenie. 

UZNESENIE č. 113/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE 

Stanovisko hlavného kontrolóra k dodržaniu podmienok pre prijatie návratnej finančnej 

výpomoci 

Hlasovanie:  

10 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: JUDr. Garajová, Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

13. Návrh na schválenie žiadosti mesta Poltár k poskytnutiu NFV - pôžičky na kompenzáciu 

výpadku dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 určenej na výkon samosprávnych 

pôsobností 
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Pani primátorka: ja som k tomu  už taký vstup povedala, takže nech sa páči otváram diskusiu k 

tomuto bodu  

Pán poslanec Boris Dreisig: ja sa chcem spýtať, aby som tomu správne pochopil, že tá pôžička 

sa môže predefinovať na nenávratnú? Akým spôsobom to spravíme? 

Pani primátorka: rozhodne o tom Ministerstvo financií Slovenskej republiky.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: zatiaľ je to bezúročná pôžička. 

Pán poslanec Boris Dreisig: len sa môže, ale nemusí.  

Pani primátorka: áno 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: i tak to bude dobré, ak sa bude robiť kultúrny dom. 

Pani primátorka: myslím, že nič lepšie si nevie teraz samospráva vziať, pretože to bude bez 

akýchkoľvek úrokov, čiže nám to príde na účet. V prípade schválenia sa podpisuje zmluva a tá je 

opodstatnená iba vtedy, keď k tomu bude uznesenie mestského zastupiteľstva,  preto toto máte vy 

na rozhodovaní. To, akým spôsobom sa to bude vyvíjať, vývoj podielových daní na Slovensku 

zatiaľ ešte Ministerstvo financií nevie, a preto si dalo tie splátky odložiť až do roku 2024. Do 

roku 2027 by sme ich mali splatiť. Myslím, že pani vedúca aj vypočítala, koľko by to bolo pre 

mesto. 

Mgr. Nina Kuráková, poverená vedením ekon. oddelenia: bolo by to 36 000,- €. Presne 

36 230,75 € a bolo by to splatné, tá prvá splátka v roku 2024 do 31. októbra. Sú to ročné splátky, 

nie mesačné, ale môžme si samozrejme rozdeliť na tých 10 mesiacov po  tých 36.230,- €. 

Pán poslanec Ján Kromholc: chcel som sa opýtať, či by bolo možné nevyužiť túto pôžičku pri 

kultúrnom dome alebo sa s tým veľmi nepočíta alebo na nejaké iné veci?  

Pani primátorka: budeme konzultovať s Ministerstvom financií načo konkrétne sa to dá použiť. 

Neodporúča nám hlavný kontrolór používať pri kultúrnom dome, pretože kultúrny dom, tam 

vyberáme nejaké vstupné. Toto by malo byť čisto na samosprávne kompetencie, ale my máme 

investičné akcie. Rozmýšľala som o tom, že prefinancujeme v rámci investičných akcií nejakú 

akciu do konca roka alebo zaplatíme to, čo sme už mali a tým pádom tie finančné zdroje, ktoré 

nám zostanú sa nám dostanú do rezervného fondu nasledujúceho roka. Dúfam, že to použijeme 

na investičné akcie, pretože musíme robiť v prospech ľudí. Máme tu kanalizáciu, chodníky, takže 

ja verím tomu, že poslanci rozhodnú tak, aby ľudia vedeli, načo použijeme pôžičku, keďže to je 

objem 145.000,-  €.  

Pán poslanec Ing. Miroslav Macove: keď sme boli na Lehote,  tak dosť sa tam rozprávalo o 

kríze, čo všetko nás čaká a my si teraz zoberieme úver ešte na kino, ak som dobre rozumel. To 

bude tiež značná suma, neviem koľko tam bude peňazí. Popritom ešte možno nebude možné 

použiť tento úver na investičnú akciu toho kina, čiže ešte aj tento úver. Týmto úverom zaťažíme 

mesto. Či to nebude zase tak veľa? Tak či takto treba splácať.  
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Pani primátorka: možno nie. Ministerstvo financií vyšlo mnohokrát v ústrety. Má nedostatok 

finančných zdrojov. Toto je možnosť, neviem či dostaneme ešte lepšiu. Možno sa to bude dať 

splácať, dať konkrétnu odpoveď. Potrebujeme to zistiť. Nemáme ešte ani podpísanú zmluvu. 

Čiže, keď sa podpíše zmluva, môžme to konzultovať aj tak, že táto pôžička sa použije na vykrytie 

úveru, ale aj tak či tak to potom príde na mestské zastupiteľstvo. Vy budete rozhodovať o tom 

načo túto bezúročnú pôžičku budeme používať. Úver bude nejakým percentom zaťažený, toto je 

bez úrokov.  

Ak sa teda nikto ďalší neprihlásil do diskusie prosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie 

návrhu na uznesenie.  

UZNESENIE č. 114/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

SCHVAĽUJE 

žiadosť o návratnú finančnú výpomoc – pôžičku z Ministerstva financií SR vo výške 144 923,00 

€, slovom: jedenstoštyridsaťštyritisícdeväťstodvadsaťtri EUR na výkon samosprávnych 

pôsobností z dôvodu kompenzácie výpadku dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 

v dôsledku pandémie ochorenia COVID-19 

 

Hlasovanie:  

7 za                                             2 - proti                                         2 - zdržal sa hlasovania 

        Boris Dreisig   Mário Kurák 

        Ing. Miroslav Macove  Zdenko Račko 

 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

 

14. Správa o výsledkoch kontroly plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva v Poltári za 

druhý polrok 2019 

Pani primátorka: táto kontrola bola vykonaná na základe plánu práce hlavného kontrolóra, 

ktorý mu schválilo mestské zastupiteľstvo. Vykonanou kontrolou neboli zistené nedostatky. 

Hlavným kontrolórom boli v závere správy formulované iba 4 odporúčania. V druhom polroku 

minulého roka sa uskutočnilo 5 zasadnutí mestského zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo 

prijalo spolu 151 uznesení. Výkon žiadneho uznesenia v minulom roku nebol pozastavený 

primátorkou mesta. Prehľad jednotlivých uznesení a ich plnenia uvádza hlavný kontrolór v 

tabuľkách v správe. 
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Keďže sa nikto neprihlásil do diskusie poprosím predsedu návrhovej komisie o prednesenie 

návrhu na uznesenie.  

UZNESENIE č. 115/2020  

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

BERIE NA VEDOMIE 

Správu o výsledkoch kontroly plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva v Poltári za  

2. polrok 2019. 

 

Hlasovanie:  

11 za                                             0 - proti                                         0 - zdržal sa hlasovania 

Neprítomní: Pavel Gavalec, Ing. Peter Žilák 

15. Interpelácie poslancov.  

Pán poslanec Ján Kromholc: máme nejaké páky na to, ako pritlačiť na povodie? Sú problémy 

teraz s reguláciou. Potok  je celý zarastený na Slanej Lehote od mosta alebo Albertovcov až po 

hať. Teraz, keď bola veľká voda, je tam malý prietok a už sa to zdvihlo do trištvrte. Tí, čo tam 

bývajú, tak sa dokonca obrátili na povodie,  len zatiaľ nič.  

JUDr. Garajová: pán Cifranič nemajú to teraz čistiť? 

Ing. Cifranič, prednosta MsÚ: áno, majú. My ich vieme z našej strany len vyzvať a dať nejaké 

upozornenie, aby to vyčistili, keď máme podnety od občanov. 

Pani primátorka: my to určite preveríme ako je to s čistením potoka a dáme ti spätne 

informáciu, prípadne písomne oznámime túto skutočnosť.  

16. Diskusia 

Pán poslanec Mgr. Pavel Jánošík: do rozpočtu, aby sme dávali nejaké investičné akcie. Tieto 

finančné prostriedky, čo prídu sme rátali s tým, lebo ľudia na Ul.  fučíkovej, sklárskej a ďalšie,  

tie staré chodníky doslova prerastené, niekde je poškodený asfalt, či už je to tam. Naozaj je to  

veľmi zlé aj smerom do Tesca aj tie ďalšie ulice. To isté je Ul. sklárska celá až po Ul. záhradnú a 

na stanicu atď. Tieto chodníky, aby sme rátali s tým, že by sa na rok urobili. Vyčleňme nato 

finančné prostriedky, aby sa tieto chodníky urobili. To by som navrhol, aby sme tam nejakú sumu 

vyčlenili.  

Pani primátorka: máme zapísanú požiadavku vyčleniť finančné prostriedky v rámci investícií 

na rekonštrukciu chodníkov na sklárskom sídlisku. 

Pán poslanec Zdenko Račko: hlboko sa ospravedlňujem, že som sa nemohol zúčastniť bývalých 

troch zastupiteľstiev, nakoľko dvakrát som bol na dovolenke, mám maloletého syna, cez 
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prázdniny by som sa rád venoval jemu. Dvakrát som bol na výlete, ktorý som mal zaplatený. Čo 

sa týka skládky, mesto Poltár, keď sa skládka uzavrie, nebudú potrebné žiadne financie na 

uzavretie skládky. Tieto peniaze podľa zákona každý rok dáva sa suma na štátny účet a máme na 

tomto účte vyše 200 000,- € na uzavretie skládky. Mesto Poltár nebude potrebovať žiadne 

financie na uzavretie skládky. Ak bude mať pán Štefančík nejaké otázky na združenie, poprosím 

dať písomne, pretože som sa vyjadril už predtým, že nemám dôvod tu povedať ústne, ale budem 

odpovedať písomne.  

Pán poslanec Dreisig: ako je to s tým kompostoviskom vzadu v tehelni. Ako je to otvorené? 

Pán poslanec Švingál: v pondelok od 12.30 hod.  do 16.00 hod. a v piatok od 12.30 hod.  - do 

15.00 hod. Tak ako sme sa na dozornej rade dohodli, že ten pondelok predĺžime. Predĺžime to do 

16.00 hod. 

Pán poslanec Dreisig: aby to aj ľudia vedeli. 

Pán poslanec Švingál: vedia, je to aj na mestskej stránke, aj na kompostovisku, je to všade. 

Pán poslanec Mgr. Pavel Jánošík: parkovanie v meste je jedna časť, to je N blok,  je zaplavené 

celé, teda prístupová cesta ako je materská škôlka. Chcem, aby sme do ďalšieho zastupiteľstva 

dali aj parkovaciu politiku, aby sme sa poslanci zastupiteľstva o tom porozprávali, čo treba 

urobiť, ak bude potrebné vyčleniť finančné prostriedky na rozšírenie, pretože ja napr. vo svojom 

činžiaku som napočítal takmer 52 vozidiel a bytov  je 50. Toto musíme vyčleniť, aj stavebné 

oddelenie musí v tejto veci vyčleniť pozemky, ktoré sa vedia dať veľmi rýchlo urobiť na 

parkovacie priestory. Ak bude viac finančných zdrojov na to, tak dať obrubníky vyasfaltovať 

jedným krokov, keď bude viac takýchto parkovacích miest urobené, či už blok P, O potrebujeme 

ďalšie. Naozaj je toho veľmi málo. Už sa parkuje na tráve alebo iných plochách a poprípade aj 

vchody, kde sú. Aj blok A,B,C ma vyzvali, že niekedy sa im urobilo parkovisko vedľa bloku P a 

znova parkujú doslova pred dverami vchodmi atď. Musíme tieto veci riešiť a potom už môžme 

žiadať, keď bude dosť parkovacích miest pre všetkých a je tu veľké množstvo cudzích áut, tzn. 

nielen obyvatelia. Dajme do bodu v októbrovom zasadnutí parkovacia politika v rámci mesta, čo 

s tým. Či niečo aj spoplatniť. Niektorí by si aj zaplatili za svoje parkovacie miesta, aby mali 

miesto vždy kedykoľvek k dispozícii. Sú to starší ľudia, nie je problém priplatiť. Budú vedieť, že 

toto je jeho parkovacie miesta a bude voľné. Musíme v prvom rade rozšíriť parkoviská. 

Pani primátorka: musím povedať, že mesto Poltár sa určite zaoberá parkovacou politikou, 

pretože sme za uplynulé obdobie urobili 2 parkoviská, jedno bolo pri Poliklinike, druhé bolo pri 

bloku P. Na základe interpelácie pána poslanca Dreisiga v súčasnosti rozširujeme ďalšie 

parkovisko pred blokom P. Musím povedať, že niektorí ľudia možno chcú parkoviská, niektorí 

chcú viac zelene, čiže ja by som Vás chcela požiadať, aby ste to odkonzultovali s ľuďmi na 

sídliskách, pretože jedna vec je urobiť nejakú parkovaciu politiku a potom si treba jasne stanoviť, 

či chceme vyberať nejaké finančné zdroje za parkovacie miesta alebo nechceme. Ak sa 

rozhodnete hovoriť o tomto bode na októbrovom zastupiteľstve. Ja proti tomu nič nemám, treba 

si pripraviť podklady, aby sme tu len nesedeli a nedebatovali, ale aby sme mali niečo konkrétne, 

kde chceme parkovisko, akým spôsobom je to s tými občanmi odkonzultované, lebo veľmi často 

sú problémy so zeleňou a potom ešte nám zostáva 1 projekt, ktorý sme od bývalého vedenia 

nerealizovali, a to je revitalizácia vnútrobloku. To je ten vnútroblok, ktorý je medzi činžiakmi J, 
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K, slobodáreň a E. Chcela by som Vás poprosiť, aby ste na to októbrové zastupiteľstvo sa tomu 

povenovali, aby ste sa popýtali ľudí. Máme skúsenosti, že na jednej strane ľudia chcú zeleň a 

nechcú viac parkovacích miest. Je s tým vždy problém. Problém bol teraz, napr. pán Dreisig aj s 

tým, že sme rozširovali parkovisko pri bloku P. Nie všetci obyvatelia bloku predtým súhlasili, 

takže treba komunikovať s tými ľuďmi, lebo my robíme na základe interpelácie poslanca. 

Hovorím, že my sme urobili na základe interpelácie, ale boli aj k tomu nejaké výhrady, takže 

skúste si to takto odkonzultovať. Hlavne tí, ktorí  bývate na sídliskách, že kde urobiť to 

parkovisko, či tí obyvatelia s tým súhlasia, lebo jedny Vám povedia áno, iní povedia nie. Prísť k 

nejakému kompromisnému riešeniu ja s tým úplne súhlasím, len hovorím, treba o tom hovoriť v 

prvom rade s obyvateľmi. Vyvolať verejnú diskusiu, lebo niekoľkokrát sme tu na zastupiteľstve 

hovorili o tom, či chceme alebo nechceme platené parkovanie a samotné názory poslancov boli 

rozdielne. Takže nájsť kľúč, navrhnúť ho. My budeme len radi, pretože stavebné oddelenie je v 

súčasnosti vyťažená ešte len bude, ak budeme robiť kultúrny dom, takže súčinnosť s poslancami 

je pre nás veľmi dôležitá. Budeme radi, keď prídete aj vy s návrhmi. Vás poprosím, aby ste si k 

tomu pripravili podklady, keď budeme o tom hovoriť.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: táto situácia si vyžaduje komplexné riešenie. Aspoň v tejto fáze 

to nie je diskusia na zastupiteľstvo. Všetci chceme chodník. Je to vďačná téma, ale zbytočne by 

sme tu sedeli dlho. Každý prinesie nejaké iné pohľady. Bolo by dobré, keby sme ako sme boli 

vyzvaní, aby sme predložili nejaké návrhy na investičné zámery na rok 2021. Na sedení by sme si 

to vydiskutovali a prijali by sme nejaké konkrétne návrhy. 

Primátorka mesta: určite si termín. Môžete sa stretnúť tu na mestskom zastupiteľstve. Budeme 

určite súčinní a môžme hovoriť o sídlisku, parkovacej politike. Navrhnúť, kde by mohli byť 

parkovacie miesta. 

Ing. Cifranič, prednosta MsÚ: len doplním, že my na stavebnom oddelení sme už pred 

niekoľkými rokmi navrhli jedno VZN na parkovanie a pred rokom sme ho aj trochu oprášili a 

doplnili, ale stále to zastane na tom, že tu treba prijať na zastupiteľstve nejaké rozhodnutie o tom, 

či vôbec tie parkoviská spoplatniť. Od toho sa odvíja potom v podstate  polovica celého VZN 

parkovania. Ak dáme to spoplatnenie, môže byť fajn to, že sa nám trošku vyprázdnia parkoviská 

ale môže sa nám to vypomstiť v tom, že tí, ktorí majú 5 áut, nebudú mať problém zaplatiť si 5 

parkovacích miest. Nakoniec bude s parkovaním ten istý problém ako je teraz. My budeme 

potom zlí, že stav sme nenapravili, ale v postate sme ešte od ľudí vybrali peniaze. Treba to dobre 

a citlivo zvážiť . Návrh VZN je, ale treba tam doplniť, že buď sa bude platiť alebo sa nebude 

platiť za parkovanie.  

Pani primátorka: hovorte o tom, porozmýšľajte. My sme pripravení pripraviť všeobecne 

záväzné nariadenie na základe vašich návrhov.  

Pán poslanec Ing. Mirosla Macove: asi dve-tri zastupiteľstvá  naspäť sme hovorili o čistení 

dažďovej kanalizácie. V akom je to štádiu, lebo teraz tie dažde sú fakt zlé. To sídlisko, tečú nám 

tam potoky. A sú zatápané pivnice.  

Pani primátorka: pýtaš sa na dažďovú všeobecne alebo, čo sa týka tých parkovísk?  

Pán poslanec Ing. Miroslav Macove: tie zberné šachty. 
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Pán poslanec Švingál:  bol si jediný zo všetkých poslancov proti tomu, aby sa to kúpilo, ale áno, 

už na tom pracujeme, už čistíme. Problém je v tom, že sú zanesené nielen rúry, ale sú aj 

polámané. Môžem povedať, že môže nastať situácia, že na budúci rok sa rozkope celé sídlisko. 

Tá čistička nejde. Ale ďakujem, že si nás podporil.  

Pán poslanec Ing. Miroslav Macove: Karol vieš, že som to nepodporil, pretože jeden podobný 

stroj máme. Som rád, že sa to robí a mapuje sa tá kanalizáciu.  

Pán poslanec Švingál: robí sa to a zisťuje sa, že tá kanalizácia je v dezolátnom stave a veľa rúr 

je asi polámaných.  

Pán poslanec Ing. Miroslav Macove: máš na mysli hlavnú kanalizáciu alebo dažďovú? 

Pán poslanec Švingál: my máme na starosti dažďovú kanalizáciu.  

Pán posalnec Bc. Ján Skýpala: ešte budeme sedieť k tomu bodu? 

JUDr. Garajová: buď spĺňa tie podmienky a podpisujeme zmluvu alebo nepodpisujeme. 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: dajme si nejaký termín za tie chodníky, cesty sa budú musieť 

rozkopať pre tie dažďové. Bolo by potrebné si sadnúť, aby sme to už teraz plánovali do budúceho 

rozpočtu, nie potom, že budeme zháňať peniaze v priebehu roka. Dajme si termín nejaký týždeň 

pred ďalším zastupiteľstvom, aby sa to stihlo nejako pripraviť.  

Pani primátorka: my v septembri pripravujeme oceňovanie. Záleží, ako sa bude vyvíjať Covid. 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: dajme si nejaký termín. 

Pani primátorka: môžte sa dohodnúť. 

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: aspoň nejaké stretnutie, aby sme sa dohodli všetci. Každý dá 

svoje návrhy, pripomienky. Zhodnotí sa to, či parkovania, či tieto veci, aby sme na to ďalšie 

zastupiteľstvo mali nejaký konkrétny podklad s orientačnou sumou.  

Pán poslanec Švingál: hovoríme Ul. fučíkova, sklárska chodníky. Chodníky treba robiť úplne 

všetky, keď sa preveziete po Poltári. My ich monitorujeme spolu so stavebným oddelením, ale či 

je to ul. 9. mája, chodník chcú takisto hore na družstevný kopec. Všade chcú chodníky nové, ale 

hovorím o starých existujúcich chodníkoch, ktoré už sú po životnosti 80 % z nich. Ak nemáme 

vymenené obrubníky, tak na štátnych cestách vymieňajú obrubníky cestári.  

Pán poslanec Bc. Ján Skýpala: tie investície by mali byť menšie, lebo dlažba je použiteľná, len 

to treba rozobrať, zhutniť spodok a nanovo tam vložiť. Tam je problém s obrubníkmi, lebo na Ul. 

železničnej treba vyzvať správu ciest, lebo tie obrubníky sú rozpadnuté, a tým pádom aj chodníky 

sa prepadajú. Ak je to v ich správe, že by to mali urobiť, tak nech nejako opravia. Tá oprava 

existujúcih chodníkov by nebola taká náročná, lebo väčšina je zo zámockej dlažby. To sa dá 

rozobrať a nie až tak nákladne vymeniť.  
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Pani primátorka: Technické služby sa zaoberajú chodníkmi. Niektoré rekonštruovali, ale treba 

brať aj to na zreteľ, že naozaj teraz tej práce je veľa, takže nejakým spôsobom, ak chceme, aby to 

robili technické služby, rozvrhnúť im to racionálne, aby to všetko stíhali.  

Pani primátorka: môžem uzatvoriť diskusiu poslancov mestského zastupiteľstva.? Ak sa už 

nikto neprihlásil do diskusie chce niekto vystúpiť z občanov v rámci? Ešte sa prihlásil do diskusie 

pán Štefančík  

Občan pán Štefančík: pochovali ste dobrú vec. Uvidíte potom, keď budete schvaľovať poplatok 

za komunálny odpad. Koho budú chváliť občania. Už sa viacej k tomu vracať nebudem. Ešte by 

som chcel k ceste na Prievranu a k ceste do Hájikov popri potoku, sú v dezolátnom stave. Pán 

Krúpa má pravdu, sťažujú sa mu ľudia, na druhej strane reprezentuje mesto Poltár ako máloktorý 

podnikateľ. Nestihlo sa dokončiť to, čo sa vlani začalo, začali sa čistiť rigoly. Bolo by treba 

stromy očistiť od konárov, ktoré prevísajú na cestu. Autobusári tam odmietajú chodiť so 

zájazdami, pretože im to chytá do klimatizácie. Zvážiť čo s týmito cestami urobíte, nielen 

opravovať. Stretávam tam mamičky s kočíkami, ako sa trápia to takej ceste, chodia tam občania 

z mesta na prechádzky. Bolo by dobré niekde hľadať zdroje, aby sa to dalo do poriadku. Nedávno 

prebehlo pracov. stretnutie na Okresnom úrade v Poltári, konkrétne 27.1.2020 a týkalo sa mojej 

sťažnosti na Slovenskú inšpekciu život. prostredia, čo sa týka znečisťovania Poltarice. Na tomto 

stretnutí sa zúčastnili aj pracovníci Slov. vodohospodárskeho podniku, povodie Ipľa. Minulý 

týždeň prebehlo mapovanie celého úseku Poltarice v Poltári, pán Kudlák bol s nimi. Správu 

z tejto kontroly vypracuje pán Piliarik začiatkom septembra. Veľa ľudí bude prekvapených, čo 

všetko sa tam objavilo. Bude potrebné vážne uvažovať o odstraňovaní dôsledkov z minulosti. Čo 

sa týka starej kanalizácie, ktorá je vyústená  a splašky tečú do Poltarice. Ďalej od 15.3.2018 bol 

novelizovaný zákon o vodách, sprísnili sa podmienky na likvidovanie odpadov zo žúmp. Od 

15.9.2020 bude môcť obec a orgány štátnej vodnej správy kontrolovať doklady o odvode 

odpadových vôd. Od 15.9.2018 sú občania povinní si tieto doklady odkladať. Chcem upozorniť 

na to, že sa budú musieť začať vykonávať kontroly, ako sa likviduje obsah žumpy. Zase to súvisí 

s odvádzaním do Poltarice. Ak by si niektorí občania chceli dať vyviesť žumpu tak majú 

problém, pretože je obrovský problém zohnať fekálny voz. Najbližšie takéto vozidlo majú vo 

Veľkom Krtíši. Je ešte bližšie v Maškovej podnikateľ, ktorý má na to oprávnenie a urobí to za 

celkom dobrú cenu.  

Pani poslankyňa Bc. Tóčiková: a predpokladám, že to vozí na čističku odpadových vôd. 

Občan pán Štefančík: áno, vozí  to na čističku odpadových vôd. Zároveň vydáva aj potvrdenie 

o vytiahnutí žumpy. Každá čistička by mala mať takéto vozidlo.  

Pani poslankyňa Bc. Tóčiková: to sa nedá nariadiť súkromnej firme ako je vodárenská 

spoločnosť.  

Pán poslanec Bc. Skýpala: chcem reagovať, čo pán Štefančík hovorí za tie cesty. Ministerstvo 

financíí má taký útvar, a to je útvar hodnoty za peniaze a my by sme si mali tiež na úrade taký 

útvar vytvoriť. Všade by chceli mať peknú cestu, ale treba to zobrať objektívne, keď sú tam 3 

domy a ťahať tam 4 km cestu, kým na to nie sú nejaký výzvy z fondov, to sa nedá. My poriadne 

v meste nevieme spraviť chodníky, cesty, nie tam ťahať cestu.  
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Občan Pán Štefančík: to je tak isto aj pre občanov Poltára, ktorí tam chodia, oni ju používajú na 

voľnočasové aktivity.  

Pán poslanec Bc. Skýpala: ale z nášho rozpočtu to je nemožné, nezrealizovateľné.   

Občan pán Štefančík: keď to dokáže v Hriňovej primátor, k poslednému domu majú asfaltku. 

Pán poslanec Bc. Skýpala: bez externých zdrojov z EU to nepôjde.  

Pani primátorka: my ako samospráva sa snažíme zapájať do množstva projektov, ktoré 

v súčasnosti vychádzajú. Nejaké prostriedky sú avizované z EU na Slovensko, takže môžem Vám 

sľúbiť, že sa aj naďalej budeme zapájať do projektov, niekde sme úspešní, niekde nie. Čo sa týka 

projektov, tak to sme jedna so samospráv, ktorá sa snaží zapojiť do veľkého množstva výziev. 

Budete sa môcť už na ďalšom zastupiteľstve presvedčiť, pretože budú ďalšie projekty, kde 

potrebujeme aj stanovisko MsZ.  
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